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Zápisnica 
Zápisnica č. 3/2024 

       zo zasadnutia Správnej rady  
       Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici,    
  ktoré sa uskutočnilo 25. marca 2024 o 12.30 h 

 

Č. sp.: REK/131/2024/109-SR      č. z.: REK/743/2024 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Metodika rozpisu dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024 
3. Rozpis dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024 
4. Žiadosť o udelenie predchádzajúceho písomného súhlasu na predaj nepotrebného 

nehnuteľného majetku UMB 
5. Žiadosť o udelenie predchádzajúceho písomného súhlasu na nájom nehnuteľných vecí na čas 

dlhší ako 1 rok 
6. Rôzne 
7. Záver 

Bod 1 – Otvorenie  

Predsedníčka SR UMB Ing. Lapuníková otvorila zasadnutie a privítala zúčastnených. 

Ospravedlnila neúčasť Ing. Tomku, doc. Kuruca, Mgr. Šustera a predložila program zasadnutia na 
schválenie. 

Uznesenie č. 3/2024/1 
SR UMB schválila program zasadnutia Správnej rady UMB bez pripomienok. 

Hlasovanie:   za: 8    proti: 0    zdržal sa: 0 

Bod 2 – Metodika rozpisu dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024 

Rektor predložil Metodiku rozpisu dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024 spolu s Rozpisom 
dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024, ktoré boli súčasťou zaslaných materiálov na zasadnutie 
Správnej rady UMB. 

Rektor v úvode informoval, že metodika rozpisu dotácie UMB na rok 2024 kopíruje rozpis dotácií zo 
štátneho rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2024, ktorý bol zverejnený koncom decembra 2023. 

Rektor stručne vysvetlil nové prvky metodiky a to v dvoch kľúčových oblastiach: hodnotenie vedeckých 
parametrov v podprograme 12 (Periodické hodnotenie výskumnej, vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej 
činnosti - VER) a výkonnostná zmluva, ktorá je súčasťou dotačnej zmluvy na rok 2024 s 3-ročným 
plnením merateľných ukazovateľov a finančnou alokáciou.  

Rektor ďalej informoval, že finálny rozpočet UMB na rok 2024 bude predmetom ďalšieho rokovania 
Správnej rady UMB vrátane informácie o merateľných ukazovateľoch výkonnostnej zmluvy medzi UMB 
a MŠVVaM SR a aktualizáciou Dlhodobého zámeru UMB na roky 2021 – 2026. 

https://www.minedu.sk/36431-sk/rozpis-dotacii-zo-statneho-rozpoctu-verejnym-vysokym-skolam-na-rok-2024/
https://www.minedu.sk/36431-sk/rozpis-dotacii-zo-statneho-rozpoctu-verejnym-vysokym-skolam-na-rok-2024/
https://www.minedu.sk/33942-sk/periodicke-hodnotenie-vyskumnej-vyvojovej-umeleckej-a-dalsej-tvorivej-cinnosti/
https://www.minedu.sk/vykonnostne-zmluvy-verejnych-vysokych-skol/
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Rektor pozitívne zhodnotil medziročný absolútny nárast dotácie v roku 2024 o takmer 4 mil. EUR (za 
roky 2021 – 2023 evidujeme medziročný prepad dotácie o cca. 5 mil. EUR).  

Rektor poukázal na Tabuľku č. 1 v zaslanom excelovskom súbore a uviedol akým spôsobom sú rozpísané 
finančné prostriedky na jednotlivé súčasti univerzity. Finančné prostriedky sú rozpísané transparentne 
a profakultne o čom svedčí aj rozpis/krytie mzdovej potreby jednotlivých súčastí UMB, konkrétne: 
Rektorát UMB 90 %; EF 105 %; FF 117 %; FPV 106 %; FPVaMV 104 %; FTVŠaZ 88 %, PdF 88 % a Prf 75 %. 
Rektor zároveň uviedol, že 15 %-tný odvod z výnosu zo školného za externého štúdium bude ponechaný 
na jednotlivých fakultách UMB. 

Rektor v závere uviedol informácie ohľadom organizačných zmien od 1. januára 2024 a to z hľadiska 
vývoja mesačnej a ročnej potreby rektorátu na pokrytie miezd. V marci 2023 bolo na fakultách UMB 
zamestnaných 185 nepedagogických zamestnancov (175,6 v prepočítaných úväzkoch) a k januáru 2024 
sa tento počet znížil na 59,7. To znamená, že organizačné zmeny vytvorili úbytok zamestnancov o viac 
ako 50 zamestnancov a ročnú úsporu vo výške 700 tis. EUR. Zároveň informoval, že organizačné zmeny 
boli zrealizované bez hromadného prepúšťania s prirodzenými resp. nasmerovanými odchodmi.  

Ing. Lapuníková otvorila diskusiu. 

Mgr. Jaroš sa opýtal na absolútnu úsporu z dôvodu organizačných zmien. 

Ing. Lapuníková sa informovala ohľadom centralizácie podporných procesov. Rektor informoval 
o presune upratovacích služieb a vrátnic pod Správu účelových zariadení UMB (outsourcing 
upratovacích služieb vie vytvoriť ďalšiu 30 – 40 % mzdovú úsporu). 

Mgr. Martinkovič pozitívne zhodnotil nárast vedeckých výstupov fakúlt UMB a opýtal sa či rozpis dotácie 
UMB na rok 2024 berie do úvahy aj výsledky ukazovateľa VER. Rektor stručne informoval o jeho dopade 
na jednotlivé súčasti UMB. 

RNDr. Siman sa informoval ohľadom výkonnostnej zmluvy a jej merateľných ukazovateľov. Predmetná 
téma bude podrobne diskutovaná na najbližšom zasadnutí Správnej rady UMB.  

Uznesenie č. 3/2024/2 
SR UMB prerokovala a schválila Metodiku rozpisu dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024.  

Hlasovanie:   za:  8   proti: 0  zdržal sa: 0 

Bod 3 – Rozpis dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024 

Rektor informoval o Rozpise dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024 v bode 2 spolu s Metodikou 
rozpisu dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024. 

Uznesenie č. 3/2024/3 
SR UMB prerokovala a schválila Rozpis dotácie UMB zo štátneho rozpočtu na rok 2024. 

Hlasovanie:   za: 8    proti: 0    zdržal sa: 0 

Bod 4 – Žiadosť o udelenie predchádzajúceho písomného súhlasu na predaj nepotrebného 
nehnuteľného majetku UMB 

Kvestor predložil Žiadosť o udelenie predchádzajúceho písomného súhlas na predaj nepotrebného 
nehnuteľného majetku UMB. Kvestor stručne informoval o pozemku registra „C“ evidovaného na 
katastrálnej mape na parcela č. 3486/14 (zastavaná plocha a nádvorie o výmere 93 m2) a dôvodoch jeho 
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nevyužiteľnosti do budúcna (pozemok zaťažený inžinierskymi sieťami, verejným osvetlením, hydrantmi, 
problémovým prístupom k cestnej komunikácií, bez hospodárskeho úžitku).  

Ing. Lapuníková otvorila diskusiu. 

Mgr. Jaroš sa opýtal na vlastníka inžinierskych sietí a využívanie týchto sieti univerzitou.  

MUDr. Nosko sa opýtal či univerzita má aktuálny zoznam nepotrebného nehnuteľného majetku. Kvestor 
informoval, že predmetný pozemok je v súčasnosti jediný, ktorý UMB vyhodnotila ako nepotrebný.   

Uznesenie č. 3/2024/4 
SR UMB súhlasila so Žiadosťou o udelenie predchádzajúceho písomného súhlasu na predaj 
nepotrebného nehnuteľného majetku UMB. 

Hlasovanie:   za: 8   proti: 0    zdržal sa: 0 

Bod 5 – Žiadosť o udelenie predchádzajúceho písomného súhlasu na nájom nehnuteľných vecí na čas 
dlhší ako 1 rok 

Kvestor predložil Žiadosť o udelenie predchádzajúceho písomného súhlasu na nájom nehnuteľných vecí 
na čas dlhší ako 1 rok, konkrétne na 5 rokov, a to v trvaní od 01.05.2024 do 30.04.2029, s nájomcom 
Unistoma s. r. o., Pod Bánošom 54, 974 11 Banská Bystrica, IČO: 53 099 915. 

S nájomcom Unistoma, s. r. o. je v súčasnosti uzatvorená Zmluva o nájme nebytových priestorov zo dňa 
10. februára 2000 za účelom poskytovania liečebno-preventívnej starostlivosti v odbore Stomatológia. 
Primárne uvedené služby ponúka zamestnancom UMB. 

Kvestor informoval, že nájom bol v čase zvyšovaný (nájomca priestory zrekonštruoval), pričom osobitne 
je evidovaná spotreba energie.  

Uznesenie č. 3/2024/5 
SR UMB súhlasila so Žiadosťou o udelenie predchádzajúceho písomného súhlasu na nájom 
nehnuteľných vecí na čas dlhší ako 1 rok. 

Hlasovanie:   za: 8   proti: 0    zdržal sa: 0 

Bod 6 – Rôzne 

1. Rektor informoval, že v rámci projektov konzorcií bola UMB úspešná. Pedagogické, výskumné ale aj 
aktivity budujúce infraštruktúru bude univerzita budovať v spoločnom konzorciu s Univerzitou 
Konštantína Filozofa v Nitre. UMB získala najväčšiu investíciu v histórií a to vo výške 18 mil. EUR, v rámci 
ktorej okrem iného komplexne zrekonštruuje Študentský domov 4 a vybuduje nadstavbu budovy na 
Tajovského 51 (v ktorej sa nachádza univerzitná knižnica). 

2. Ing. Lapuníková poďakovala za ostatné per rollam hlasovanie. 

Zároveň informovala o ďalšej agende súvisiacej s Fakultnou nemocnicou s poliklinikou F.D. Roosevelta 
a požiadala členov Správnej rady UMB o súhlas k per rollam hlasovaniu.  

Uznesenie č. 3/2024/6 
SR UMB súhlasila s per rollam hlasovaním vo veci nájomnej zmluvy súvisiacej s Fakultnou nemocnicou 
s poliklinikou F.D. Roosevelta.  

Hlasovanie:   za: 8   proti: 0    zdržal sa: 0 

https://www.minedu.sk/vyzva-c-5-podpora-pri-strategickom-rozvoji-infrastruktury-vysokych-skol-konzorcia/
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Ing. Lapuníková ďalej otvorila tému určenia platu a odmeny rektora UMB a požiadala kvestora 
o spracovanie smernice o určovaní platu a odmeny rektora UMB. 

Uznesenie č. 3/2024/7 
SR UMB súhlasila s vypracovaním návrhu smernice o určovaní platu a odmeny pre rektora UMB, ktorá 
bude zaslaná členom SR na schválenie.  

Hlasovanie:   za: 8   proti: 0    zdržal sa: 0 

 

3. MUDr. Nosko požiadal o aktualizáciu územného plánovania vo veci schváleného konzorcia UMB s UKF 
v Nitre.   

4. Mgr. Martinkovič informoval o plánovanej konferencii, ktorá sa uskutoční dňa 23. mája 2024 
v spolupráci so Združením pre kariérové poradenstvo a rozvoj kariéry na pôde UMB a požiadal o záštitu 
rektora UMB. Rektor uvítal iniciatívu a bude súčinný pri organizovaní konferencie. 

Bod 7 – Záver   

Predsedníčka SR UMB poďakovala prítomným za účasť a rokovanie SR UMB ukončila.  

V Banskej Bystrici 25. marca 2024  

 

Zapísala: Ing. Alexandra Pančíková, PhD. 

 

Schválila: Ing. Miriam Lapuníková, MBA 


